
Indfødsretsudvalget

Til: Udlændinge- og integrationsministeren

Dato: 6. juni 2023

I et kommende samråd ønsker udvalget en drøftelse af følgende spørgsmål:

IFU alm. del

Samrådsspørgsmål H
Vil ministeren i forlængelse af artiklen ”Minister lovede handling, men sag om registrering 
af børn samlede støv i tre år”, bragt på Information.dk den 6. juni 2023, redegøre for 
hvorfor der tilsyneladende intet skete i sagen om korrekt nationalitetsregistrering af poten-
tielt statsløse børn født i Danmark mellem sensommeren 2020 og foråret 2023, herunder 
hvorfor chefen for Indfødsretskontoret i august 2020 telefonisk meddelte Udlændinge-
styrelsen, at der ikke – som ellers foreslået af styrelsen - var ”behov for en egentlig 
myndighedsgruppe” i sagen, samt hvordan ministeriet og den daværende minister mente 
man kunne leve op til ministerens netop afgivne tilsagn om at sikre en korrekt registrering 
uden at gøre brug af en myndighedsgruppe? Vil ministeren endvidere oplyse, hvordan 
ministeren forholder sig til sagen og den manglende efterlevelse af tilsagnet til FN’s 
Højkommissariat for Flygtninges eksekutivkomité?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Peder Hvelplund (EL).

På udvalgets vegne
Mikkel Bjørn
formand
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